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  Protokoll 
Kommunstyrelsen 
2024-03-27 

 
Sammanträde Kommunstyrelsen 
Plats och tid Nya brandstationen, kl. 11:00-15:27 med ajournering mellan kl. 12:15-

13:15 och 14:45-15:05 
  
Ledamöter Martin Pettersson (SD), ordförande 

Ingemar Samuelsson (S), 2:e vice ordförande, ej § 99 pga. jäv 
Camilla Josefsson (M) 
Gösta Dahlberg (M), ej § 99 pga. jäv 
Camilla Johansson (C) 
David Sahlsten (KD) 
Annelie Högberg (S) 
Stefan Skoglund (S) 
Robert Wendel (S) 
David Höglund Velasquez (V) 
Jarmo Uusitalo (MP) 
Mattias Forseng (SD) 
Christer Hasslebäck (UP) 
Ann-Charlott Gustafsson (UP) 
 

Tjänstgörande ersättare Niklas Moe (M) ersätter Henrik Sundström (M) 
John Alexandersson (SD) § 99 
Anna-Lena Heydar (S) § 99 
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Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Ersättare Jennie Ekland (C) 
Maria Johansson (L) 
Jerker Lundin (KD) §§ 67-71 
Anna-Lena Heydar (S) ej § 99 
Paula Berger (S) 
John Alexandersson (SD) ej § 99 
Kent Andreasson (UP) §§ 70-71 
 
 

Övriga Malin Krantz, Kommundirektör 
Per Bäckström, Projektchef 
Fredrick Göthberg, Kommunsekreterare 
Jenny Pettersson, Utvecklare §§ 67-71 
Roger Granat, IT-chef §§67-71 
Bengt Adolfsson, Ekonomichef §§68-71 
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§ 67   

Förändring av föredragningslistan 
Sammanfattning 
Ärende 11 i kallelsen Planeringsstrategi för översiktsplan mandatperiod 2022–2026 för 
Uddevalla kommun, utgår från föredragningslistan. 

Ärendet Uddevalla kommuns mottagande av författare/konstnär anvisad av ICORN, 
läggs till som nytt ärende, § 100. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa föredragningslistan med föreslagna ändringar.  
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§ 68  

Information om företagsspåret på mina sidor 
Sammanfattning 
Jenny Pettersson, utvecklare på kommunledningskontoret informerar om företagsspåret 
på mina sidor som håller på att tas fram. Företagsspåret ska möjliggöra för företag att 
sköta och följa upp sina ärenden hos kommunen digital. Exempelvis inom bygg och 
miljö. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

att notera informationen. 
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2024-03-27 
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§ 69  

Information om kommunens arbete med artificiell intelligens, 
AI 
Sammanfattning 
Roger Granat, IT-chef, informerar kring kommunens arbete med artificiell intelligens, 
AI. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att notera informationen. 
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§ 70  

Information årsredovisning 2023 Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Bengt Adolfsson, ekonomichef, informerar kring kommunens årsredovisning för 2023. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

att notera informationen. 
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§ 71   

Information om prognosrapport februari 2024 
Sammanfattning 
Bengt Adolfsson, ekonomichef informerar kring prognosrapport för februari 2024. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att notera informationen. 
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§ 72 Dnr KS/2023:233 

Motion från Kerstin Åkare (V), David Höglund Velasquez (V), 
Kerstin Joelsson-Wallsby (V) och Annette Frisk (V) om att införa 
en demokrativecka 
Sammanfattning 
Kerstin Åkare (V), David Höglund Velasquez (V), Kerstin Joelsson-Wallsby (V) och 
Annette Frisk (V) vill införa en politikervecka en gång per år där medborgare kan möta 
de folkvalda politikerna i olika forum, ungefär som under ett valår. I förväg ska 
medborgarna få önska vilka frågor som ska debatteras. I motionen lyfts att medborgarna 
måste få ett ökat förtroende för sina lokala politiker. Fler medborgardialoger föreslås, i 
vilka medborgare förstår vilka beslut som tas, kan följa beslutsgången och känner att de 
kan påverka mellan valen. Motionärerna föreslår att demokratiberedningen får i uppdrag 
att ta fram ett underlag för att vi ska kunna genomföra en demokrativecka en gång per 
år. 
 
Demokratiberedningen har diskuterat motionen och lämnat synpunkter i 
beredningsarbetet. Beredningens ställer sig positiva till intentionen i motionen, men 
med hänsyn till budget och de förtroendevaldas tid föreslås en demokratidag istället för 
en vecka. Det lyfts att fokus för en demokratidag bör vara just den demokratiska tilliten, 
snarare än partipolitik. Det bör också övervägas om de förtroendevaldas tid ska 
arvoderas då de förväntas delta som kommunrepresentanter. Demokratiberedningen 
anser att en demokratidag skulle kunna göras i samarbete med de kommunala råden, 
ungdomsfullmäktige samt i samverkan med gymnasieskolan. Ett förslag som också 
diskuteras är att en demokratidag läggs i anslutning till EU-valet. 
 
Ungdomsfullmäktige har lyft motionen och anser att de vill vara del i en eventuell 
demokratidag, samt att de frågor som lyfts angår ungdomar. 
 
Demokratiberedningen fortsätter utreda möjligheten att genomföra en demokratidag 
under 2024. 

Beslutsunderlag 
Demokratiberedningens protokoll 2024-02-14 § 4. 
kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-02-07. 
Ungdomsfullmäktiges protokollsutdrag 2023-12-12 § 52. 
Motion från Kerstin Åkare (V), David Höglund Velasquez (V), Kerstin Joelsson- 
Wallsby (V) och Annette Frisk (V) om att införa en demokrativecka. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att med ovan svar anse motionen besvarad.  
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§ 73 Dnr KS/2023:469 

Motion från Kerstin Åkare (V), David Höglund Velasquez (V), 
Kerstin Joelsson-Wallsby (V) och Ulrika Lundström (V) om att 
öppna Mötesplats Tureborg 
Sammanfattning 
Vänsterpartiet yrkar i sin motion att en mötesplats på Tureborg åter öppnas så snart som 
möjligt. Svaret på denna motion är en beskrivning över vilka beslut som tagits och hur 
ärendet har behandlats genom åren. Med utgångspunkt från denna ärendebeskrivning, så 
anses motionen besvarad. 

Uppdraget att starta mötesplatser för integration, fanns i kommunfullmäktiges 
handlingsprogram ”Program för integration och motverkande av utanförskap 2007– 
2011”. Uppdraget följdes upp av Beredningen för integrations-och demokratifrågor – 
BID. Det var också beredningen BID som föreslog att nästa gemensamma mötesplats 
skulle ligga på Tureborg. Det bildades en styrgrupp för att leda arbetet med mötesplats 
Tureborg (KS presidium, ordförande och förvaltningschef i respektive 
nämnd/förvaltning, VD Uddevallahem, chef Hyresgästföreningen, samt två 
representanter från Ungdomsfullmäktige). Arbetet utmynnade i förslaget att ett nytt 
Allaktivitetshus skulle byggas och att detta skulle behandlas i planeringsdialogen 2012–
2014. Ritningar togs fram över hur ett sådant Allaktivitetshus skulle kunde se ut. I 
väntan på nybyggnation, lät man hyra moduler som utgjorde tillfällig mötesplats (Gula 
huset). Denna tillfälliga lösning skulle vara i tre år. Allaktivitetshuset lyftets sedan 
aldrig i planeringsdialogen och den tillfälliga modulen blev en mer permanent lösning 
under de drygt åtta år då den fick utgöra mötesplats Tureborg (2012–2020). 
Samordningsansvaret för mötesplats Tureborg låg under åren 2012–2016 på kultur och 
fritidsnämnden och under åren 2016–2020 på kommunstyrelsen. Mötesplatsen 
avvecklades under år 2020. Anledningen till förslaget om avveckling var av 
besparingsskäl, att mötesplatsen inte nyttjades optimalt samt att lokalen var tillfällig.  

Tureborg är fortfarande ett område med socioekonomiska utmaningar. 
Utanförskapet/segregationen har dessutom ökat sedan år 2009 då arbetet med 
mötesplatsen påbörjades. Tureborg har ökat stort i befolkning och hela ökningen består 
av personer med utländsk bakgrund. Tureborg har även en mycket ung befolkning, där 
över 50 % är under 30 år. 

Kommunen arbetar med insatser på olika sätt i stadsdelarna. Inom projektet 
förvaltningsövergripande samverkan förebyggande insatser ligger delprojektet socialt 
förebyggande insatser i stadsdelar med olika behov vilket i nuläget uteslutande handlar 
om att successivt bygga upp insatser på Tureborg, då kommunen är mycket medveten 
om behoven. I dagsläget hyrs en lokal av Uddevallahem där det dagligen pågår 
verksamheter som bland annat genomförs av Rädda barnen, Föräldraresursen, 
Kulturskolan, Fältenheten, Mobila fritidsledare, ABF mobil kulturverkstad m.m. 
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§ 73 forts. 

Beslutsunderlag 
Arbetsmarknads- och integrationsutskottets protokoll 2024-02-07 § 3. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-01-08. 
Motion från Vänsterpartiet om att öppna mötesplats Tureborg. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-09-13 §189. 
 

Yrkanden 
Ann-Charlotte (UP) ändringsyrkande: 
motionen anses besvarad. 

David Höglund Velasquez (V):  
bifall till motionen. 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på Ann-Charlotte (UP) ändringsyrkande och Davids 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Ann-Charlotte (UP) 
ändringsyrkande.  

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anse motionen besvarad.  
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§ 74 Dnr KS/2023:343 

Uppdrag från kommunfullmäktige att ta fram förslag till 
uppdaterade övergripande miljömål 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-14, i samband med ledningens genomgång av 
ISO 14001, att uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram förslag till uppdaterade 
övergripande miljömål. 

Kommunledningskontoret har därför, efter samråd med miljöstrategigruppen samt 
företrädare för majoritetspartierna, tagit fram ett förslag till reviderade miljömål. I 
förslaget finns, liksom i nuläget, sex övergripande mål. De nuvarande målen antogs år 
2013 och anpassningar har därför gjorts till aktuella förhållanden och förändringar inom 
området. Ändringsförslag finns i den inledande övergripande texten samt i förklaringen 
till respektive mål. Vidare har tillhörande nyckeltal uppdaterats och lagts i en separat 
bilaga. Nyckeltalen behöver löpande hållas uppdaterade i takt med att mätmetoder och 
relevans förändras och det bedöms enklare att endast ta upp bilagan för beslut i 
fullmäktige vid framtida revideringar. 

Samtliga ändringsförslag framgår av beslutsunderlagen. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-06. 
Förslag till övergripande miljömål för Uddevalla kommun. 
Förslag till bilaga till övergripande miljömål för Uddevalla kommun. 
Förslag till övergripande miljömål med markerade ändringsförslag. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2023-06-14 § 125. 
 

Yrkanden 
Jarmo Uusitalo (MP) återremissyrkande: 
återremittera ärendet för att göra en omstart där alla partier får delta i arbetet med att ta 
fram nya miljömål på samma sätt som gjordes när de nuvarande målen utformades 
2012.  

Ingmar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C):  
bifall till Jarmo Uusitalos (MP) återremissyrkande. 
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§ 74 forts. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på att avgöra ärendet idag eller återremitteras och finner 
att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förslaget.  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta förslaget till miljömål för Uddevalla kommun med bilaga. 
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Skriftligreservation från Jarmo Uusitalo (MP) som stöds av Centerpartiet, 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiets ledamöter:   

Ni, den nuvarande politiska majoriteten i Uddevalla kommun (KD, UP, M och SD), har 
alldeles rätt i att de övergripande miljömålen behöver uppdateras.  
De nuvarande miljömålen tågs 2012 fram i en gemensam process med samtliga 
politiska partier i Uddevallas kommunfullmäktige. Denna process omfattade 
gemensamma diskussioner och workshops, man satte klisterlappar på de mål man ville 
prioritera för att sedan komma fram till miljömål man var överens om. Det nya förslaget 
presenteras som ett färdigt förslag i handlingarna till kommunstyrelsen, där inte 
oppositionen har fått delta.   
Sedan de nuvarande miljömålen togs fram för tolv år sedan har mycket hänt.  
2015 slöts det globala klimatavtalet ”Parisavtalet”.  
2015 antogs de globala miljömålen.  
2021 presenterades och 2023 antogs EU:s mål för att nå en utsläppsminskning av 
växthusgaser på 55 % fram till 2030 jämfört med 1990 års nivåer ”Fit for 55”.  
Till detta kan läggas de planetära gränserna som alltmer når kritiska nivåer och de 
svenska nationella miljömålen hade antagits redan 1999, men som efter att kommunen 
antog sina nuvarande miljömål har fått en större tyngd.  
I den strategiska planen från 2019 som tre av de fyra partier som ingår i den nuvarande 
majoriteten var med om att anta stod det:  
”En hållbar miljömässig utveckling kräver en minskad klimatpåverkan och en kraftfull 
miljöpolitik med målsättningen att Uddevalla kommun ska vara fossilfritt 2030.   
Praktiskt sker detta genom att motverka klimatpåverkan av koldioxid och andra 
växthusgaser, vi övergår till förnybar energi och vi skapar kolsänkor, t.ex. genom att 
bygga i trä. Vi anpassar oss till effekterna av ett förändrat klimat genom att bygga 
översvämningsskydd och göra andra åtgärder för att skydda oss mot ett mer extremt 
väder. Förutom klimatåtgärder arbetar vi även för att komma närmare en cirkulär 
ekonomi”.  Inget av detta speglas i förslaget till uppdatering av de övergripande 
miljömålen som bara är en kosmetisk ändring av de gamla miljömålen, små justeringar  
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§ 74 forts. 

 
av formuleringar. Vi skulle önska att ni, den nuvarande politiska majoriteten i 
Uddevalla kommun, lyfter ut ärendet och deklarerar att ni vill göra om processen 
tillsammans med samtliga partier i kommunfullmäktige i en ny process som tar hänsyn 
till vad som hänt sedan 2012 enligt ovan. I den händelse att ni inte lyfter ut ärendet på 
eget initiativ så tvingas vi begära återremiss. Det är vårt – kommunens – ansvar att 
lokalt skapa och nå miljö och klimatmålen, inte ”nånannans”. 
 
Maria Johansson (C) lämnar protokollsanteckning likalydande som Jarmo Uusitalos 
(MP) med fleras reservation.  
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§ 75 Dnr KS/2024:127 

Inrättande av fullmäktigeberedning för beredskap och 
säkerhet 
Sammanfattning 
Den politiska majoriteten föreslår att en beredning för beredskap och säkerhet ska 
inrättas under kommunfullmäktige. Beredningen föreslås vara tillfällig och inrättad 
under återstoden av innevarande mandatperiod. 

Beredningen ska ha till uppgift att understödja kommunens arbete med beredskap och 
säkerhet i vid bemärkelse. Beredningen ska inhämta kunskap och erfarenhet från andra 
aktörer, såväl andra kommuner som statliga myndigheter. Beredningen ska vidare 
utreda kommunens förmågor och planering samt lämna förslag på kompletterande 
åtgärder som behöver vidtas. 

Beredningen föreslås bestå av sju ledamöter, varav en ordförande samt en vice 
ordförande. 

Beredningen föreslås inom sitt område ges rätt att väcka ärenden i fullmäktige, 
beredningstvång via kommunstyrelsen föreligger enligt kommunallagens bestämmelser. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-02-26. 
Förslag till arbetsordning för fullmäktigeberedning för beredskap och säkerhet. 
 

Yrkanden 
Ingmar Samuelsson (S), David Höglund Velasquez (V): 
avslag på förvaltningens förslag. 

Camilla Johansson (C):  
bifall till förvaltningens förslag. 

Jarmo Uusitalo (MP) ändringsyrkande:  
utökade beredningen till nio personer med en representant från varje parti.  
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Ingmar Samuelsson (S) 
med fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslaget.  

Ordförande ställer proposition på Jarmo Uusitalos (MP) ändringsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå detsamma. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att inrätta fullmäktigeberedning för beredskap och säkerhet, 

att anta arbetsordning för fullmäktigeberedning för beredskap och säkerhet. 
 

Reservation 
Reservation från Jarmo Uusitalo (MP), Ingmar Samuelsson (S) och David Höglund 
Velasquez (V) till förmån för egna yrkanden.  
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§ 76 Dnr KS/2024:115 

Revidering av riktlinjer för omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda 
Sammanfattning 
Riktlinjerna för omställningsstöd och pension för förtroendevalda innefattar även ett 
avsnitt gällande bestämmelser. Således återfinns både riktlinjer och bestämmelser i 
dokumentet riktlinjerna för omställningsstöd och pension för förtroendevalda.  

Av ”Riktlinjer för omställningsstöd och pension” Dnr 2022/166 framgår av 1 § att: 
”Bestämmelser om omställningsstöd gäller för förtroendevald som avses i 4 kap. 1 § 
kommunallagen och som fullgör uppdrag hos kommunen på heltid eller betydande del 
av heltid, med sammanlagt 40 procent av heltid. I Uddevalla kommun gäller 30 
procent.”  

Att Uddevalla kommun har fastslagit att omställningsstöd utges till förtroendevald som 
haft uppdrag på mer än 30 procent i stället för 40 procent utgör en försämring för 
Uddevallas förtroendevalda. Det föreslås därför att skrivningen ändras och att 
bestämmelserna om omställningsstöd gäller för förtroendevalda som fullgör uppdrag på 
sammanlagt minst 40 procent av heltid. 

Vidare föreslås en ändring i Riktlinjer för omställningsstöd och pension som gäller 
pensionsavgifter som stadgas i 5 §. För att de förtroendevalda ska få samma avsättning 
till pension som anställda föreslås att procentsatserna ändras. Pensionsavgiften ska då 
vara 6 % på pensionsgrundande inkomst upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp och 
31,5 procent på de delar av den pensionsgrundande inkomsten som överstiger 7,5 
inkomstbasbelopp, intill dess den förtroendevalde har fyllt i § 32 a LAS angiven ålder. 
Därefter ska pensionsavgiften vara 6 procent på hela den pensionsgrundande inkomsten. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-02-13. 
Riktlinjer för omställningsstöd och pension för förtroendevalda. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att revideringen av riktlinjerna ska gälla enligt följande: 

Under avsnitt 2. Riktlinjer för omställningsstöd för förtroendevalda  

§ 1 Tillämpningsområde 
Bestämmelser om omställningsstöd gäller för förtroendevald som avses i 4 kap. 1 § 
kommunallagen och som fullgör uppdrag hos kommunen på heltid eller betydande del 
av heltid, men sammanlagt 40 procent av heltid.” samt, 

Under avsnitt 3. Pensionsbestämmelser  

§ 5 Pensionsavgifter 
Pensionsavgiften beräknas i procent på den förtroendevaldes pensionsgrundande 
inkomst enligt § 4. Pensionsavgiften är 6 procent på den pensionsgrundande inkomsten 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp. Pensionsavgiften är 31,5 procent på de delar av 
den pensionsgrundande inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den 
förtroendevalde har fyllt i § 32 a LAS angiven ålder. Därefter är pensionsavgiften 6 
procent på hela den pensionsgrundande inkomsten. 

För förtroendevald med uppdrag på heltid eller betydande del av heltid, och som får 
rätt till sjuk- eller aktivitetsersättning enligt socialförsäkringsbalken (SFB) och som en 
följd härav med stöd av 4 kap. 6 § kommunallagen befrias från sitt uppdrag före 
mandatperiodens utgång, ska pensionsavgift tillgodoräknas under tid då den 
förtroendevalde har rätt till sjuk- eller aktivitetsersättning enligt 
socialförsäkringsbalken (SFB). Anmärkning  

Pensionsavgift ska avsättas i förhållande till nedsatt arbetsförmåga i uppdraget 
(uppdragen). Pensionsavgiften beräknas på den pensionsgrundande inkomsten året före 
den förtroendevalde beviljas sjuk- eller aktivitetsersättning.  

Förtroendevald tillgodoräknas pensionsavgift från kommunen, landstinget/regionen 
eller kommunalförbundet endast om den för kalenderåret är högre än 3,5 procent av 
samma års inkomstbasbelopp. Då förtroendevald inte tillgodoräknas pensionsavgift 
betalar kommunen och landstinget/regionen ut motsvarande belopp direkt till den 
förtroendevalde i form av ersättning som inte är pensionsgrundande. Belopp 
understigande 200 kr avseende ett kalenderår utbetalas inte. Från och med år 2019 
uppräknas nivån 200 kr årligen med förändringen av inkomstbasbeloppet. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 77 Dnr KS/2024:146 

Antagande av besöksnäringsstrategi 
Sammanfattning 
Besöksnäringsstrategin syftar till att öka antalet besökare, förbättra besöksupplevelsen 
och stimulera lokal ekonomisk tillväxt. 

En omvärldsanalys ger insikter om hur Uddevalla uppfattas och vilka möjligheter och 
utmaningar som finns. SWOT-analysen identifierar stadens styrkor såsom dess 
historiska arv och natursköna omgivningar, men också dess svagheter som begränsad 
infrastruktur och låg kännedom. Målet är att positionera Uddevalla som "Hjärtat i 
Bohuslän – den historiska och kulturella staden mellan hav och fjäll. 

För att nå målet har ett antal fokusområden tagits fram: Varumärkesbyggande, 
Infrastruktur och faciliteter, Kulturellt och historiskt bevarande, Naturturism och 
utomhusaktiviteter, Upplevelser och evenemang samt Besöksnäringsutbildning och 
samarbete.  
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-13. 
Förslag till Besöksnäringsstrategi. 
 

Yrkanden 
Ingmar Samuelsson (S):  
återremiss för att en ny strategi ska tas fram tillsammans med Uddevalla Turism AB och 
Destination Uddevalla. 

Martin Pettersson (SD):  
bifall till förvaltningens förslag. 

David Höglund Velasquez (V):  
bifall till Ingmar Samuelssons (S) återremissyrkande. 

Camilla Johansson (C) och Jarmo Uusitalo (MP):  
avslag på förvaltningens förslag. 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Camilla Johanssons (C) 
med fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
förvaltningens förslaget.   
 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 77 forts. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta Besöksnäringsstrategi, 

att uppdra åt kommunstyrelsen att årligen fastställa och följa upp en handlingsplan för 
strategins förverkligande.  
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Skriftligreservation Camilla Johansson (C) som stöds av Miljöpartiet, 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiets ledamöter: 
 
Vi anser att man istället för att ta fram ett nytt dokument med en besöksnäringsstrategi 
snarare borde använda sig av det arbete som Uddevalla Turism och Destination 
Uddevalla redan lagt ned på området. 
Det är inom Uddevalla Turism och Destination Uddevalla som kompetensen och 
erfarenheten finns och trots detta är de helt utelämnade ur förslaget. 
Om ambitionen är att lyfta turism och besöksnäring i kommunen borde i en tätare 
samverkan med bolaget och föreningen vara det man i första hand verkar för och att 
man utnyttjar det arbete dom redan gjort i sin besöksnäringsstrategi. 
Det som lagts fram som förslag till beslut består i stort sett bara av en nulägesbild och 
säger mycket lite om vägen framåt. 
 
Maria Johansson (L) lämnar protokollsanteckning likalydande som Camilla Johanssons 
(C) med fleras reservation. 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 78 Dnr KS/2024:138 

Policy för användning av artificiell intelligens, AI, i Uddevalla 
kommun 
Sammanfattning 
AI-system, d.v.s. IT-system med artificiell intelligens (AI), är kraftfulla verktyg som 
kan hjälpa till och underlätta inom många av kommunens verksamhetsområden. AI-
system kan ses som en digital assistent som gör att kommunen kan utföra sina uppdrag 
effektivare, frigöra personaltid, korta ner ledtider, höja kvaliteten samt tillhandahålla 
nya tjänster på ett sätt som inte tidigare varit möjligt. 

AI-system är en viktig faktor i kommunens digitalisering som är avgörande för att klara 
av kommunens utmaningar, den demografiska utvecklingen som ger oss fler äldre att ta 
hand om, bristen på arbetskraft, svårare ekonomiska förutsättningar och förmågan att ha 
händer och fötter på rätt plats. 

Information som används med kommunens interna AI-system skyddas av kommunens 
säkerhetssystem för dataskydd och efterlevnad av IT- och informationssäkerhet. 

Policy för AI kompletterar kommunens informationssäkerhetspolicy och 
informationssäkerhetsbestämmelser i linje med kommunens digitala agenda. 

Kommunens medborgare, näringsliv och föreningar ska alltid känna sig trygga med att 
kommunen hanterar deras uppgifter och ärenden på ett ansvarsfullt och säkert sätt. 
Därför har Uddevalla kommun upprättat en policy för användning av AI. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-01. 
Förslag till policy för användning av artificiell intelligens, AI i Uddevalla kommun. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta upprättat förslag till policy för användning av artificiell intelligens, AI i 
Uddevalla kommun. 

Protokollsanteckning 
Protokollsanteckning från David Höglund Velasquez (V): 
AI är viktigt för den digitala utvecklingen och för att vi skall minska vår 
arbetsbelastning. Det innebär dock ofta en etisk avvägning och skall inte användas utan 
eftertanke och försiktighet. Det medför frågor om etik, integritet och ansvar. 
Vänsterpartiet motsätter sig inte förslaget i handlingarna då det är ett steg i rätt riktning, 
men vi anser inte att det är ett tillräckligt stort steg. Det är intressant att detta ärende 
kommer upp bara kort tid efter att Vänsterpartiet lagt en motion i kommunfullmäktige i 
ämnet. Vi vill därför föra till protokollet att motionen om etiskt råd och AI-strategi bör 
behandlas som utveckling att detta policy-dokument så att den inte bara besvaras när 
den tas upp till beslut.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 79 Dnr KS/2024:158 

Årsredovisning 2023 för Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Kommunledningskontoret överlämnar förslag till årsredovisning för 2023.  

Uddevalla kommunkoncern redovisar ett resultat på 175 mkr för verksamhetsåret, vilket 
är 20 mkr lägre än det genomsnittliga resultatet för de senaste 5 åren. Kommunens andel 
av resultatet uppgår till 114 mkr. 

Bokslut och årsredovisning har varit föremål för revisorernas granskning och 
yrkesrevisorernas, EYs, utkast till granskningsrapport bifogas till ärendet. 

I flerårsplanen fastställs årligen kommunens finansiella och verksamhetsmässiga mått. 
De kommunala bolagen styrs av bolagspolicy och ägardirektiv. 

Kommunen uppnår 75% av de verksamhetsmässiga målen men inte samtliga finansiella 
mål, vilket innebär att kommunen inte uppnår god ekonomisk hushållning enligt 
nuvarande definition som förutsätter att samtliga finansiella mål uppnås för att ha god 
ekonomisk hushållning. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-13. 
Förslag till Årsredovisning 2023. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att fastställa resultat- och balansräkning för kommunen och kommunkoncernen, 

att godkänna Årsredovisningen för 2023. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 80 Dnr KS/2023:587 

Rapportering av avtalssamverkan 2023 
Sammanfattning 
Avtalssamverkan innebär att en kommun får träffa avtal om att någon av dess uppgifter 
helt eller delvis ska utföras av annan kommun eller region. Bestämmelser om 
kommunal avtalssamverkan finns i kommunallagen (2017:725), 9 kap. 37 § KL. 
Bestämmelserna ger även möjlighet till så kallad extern delegation i en viss grupp av 
ärenden.  

Uppsiktsplikten över kommunens avtalssamverkan ligger hos kommunstyrelsen. Av 9 
kap. 38 § KL framgår att kommunstyrelsen årligen ska rapportera till 
kommunfullmäktige om kommunens avtalssamverkan enligt 9 kap. 37 § KL eller enligt 
annan lag eller författning. 

Kravet omfattar samtliga samverkansavtal och rapporteringsskyldigheten innebär att 
kommunstyrelsen ska sammanställa befintliga och nya samverkansavtal under året och 
rapportera dessa till kommunfullmäktige. Syftet med rapporteringen är att 
kommunfullmäktige ska vara informerade och kunna ta fullt ansvar för verksamheterna 
även om den utförs av en annan kommun eller region.  

Rapportering sker i enlighet med kommunens riktlinjer för styrning och ledning. För år 
2023 rapporteras Uddevalla kommuns avtalssamverkan separat genom detta ärende. I 
bilagan till denna skrivelse återfinns en sammanställning över de samverkansavtal som 
varit giltiga under år 2023 från respektive förvaltning. Sammanställningen innehåller 
information om vilken verksamhet som bedrivs med stöd av avtalet, vilka kommuner 
eller regioner som avtalet har ingåtts med, avtalets tidsomfattning samt om avtalet ger 
möjlighet till extern delegering och om denna möjlighet har utnyttjats. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-03-04. 
Avtalssamverkan 2023. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna redovisningen av avtalssamverkan. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 81 Dnr KS/2024:131 

Årsredovisning och revisionsberättelse 2023 för 
Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän 
Sammanfattning 
Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän har översänt årsredovisning för 2023 inklusive 
revisionsberättelse för godkännande och beviljande av ansvarsfrihet för direktionen och 
de enskilda ledamöterna. 

Förbundet redovisar ett negativt resultat 3 360 tkr (2022: -146 tkr), inklusive finansiella 
kostnader och intäkter. Verksamhetens intäkter, exklusive medlemsavgift, uppgår till 
11 805 tkr, vilket är en ökning med 684 tkr jämfört med föregående år. Kostnaderna i 
verksamheten uppgår till 89 186 tkr, en ökning med 5 835 jämförfört med 2022. Största 
kostnaden utgörs av personalkostnader som uppgår till 65 780 tkr. Antalet anställa har 
under året ökat från 208 till 211. 

Under 2023 når förbundet 11 av 19 verksamhetsmål, samtidigt som inget av de 
finansiella målen uppnås, bland annat beroende på ökade fastighetskostnader för den 
nya brandstationen i Uddevalla. Förbundets sammanvägda bedömning är man inte 
uppfyller kraven på god ekonomisk hushållning.  

I revisionsberättelsen är revisorernas sammantagna bedömning ”att direktionen har 
bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt, samt att direktionen bedrivit 
verksamheten på ett ur ekonomisk synpunkt endast delvis tillfredsställande sätt” 

Revisorerna tillstyrker att respektive kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-05. 
Årsredovisning inklusive revisionsberättelse för 2023 från Räddningstjänstförbundet 
Mitt Bohuslän. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna årsredovisningen 2023 för Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän, 

att med hänvisning till revisionsberättelsen bevilja ansvarsfrihet för 
förbundsdirektionens ledamöter för den period som revisionen omfattar. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 82 Dnr KS/2024:124 

Antagande av allmänt verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten Västra Hamnen 
Sammanfattning 
Uddevalla Vatten AB har inkommit med förslag om antagande av allmänt 
verksamhetsområde för vatten och spillvatten för området Västra hamnen.  

Området är beläget mellan Torp Köpcentrum och Uddevalla centrum. Området som 
föreslås ingå i verksamhetsområdet består av sex fastigheter. Entreprenadarbetet för 
anläggandet av vatten spill- och dagvatten planeras att färdigställas och slutbesiktigas 
under 2024.  

Genom att förse fastigheterna med förbindelsepunkt för kommunalt VA tryggas 
fastigheternas vattenförsörjning, spillvattenförbrukning och dagvattenhantering. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-06. 
Uddevalla Vatten AB protokoll 2024-02-15 § 12. 
Västvattens tjänsteskrivelse 2024-02-15. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta allmänt verksamhetsområde för vatten och spillvatten enligt bifogad karta och 
förteckning för området Västra Hamnen.  

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 83 Dnr KS/2024:99 

Demokratiberedningens verksamhetsberättelse 2023 
Sammanfattning 
Demokratiberedningen ansvarar för att bereda ärenden om utveckling och samordning 
av kommunens demokratiarbete, de kommunövergripande samrådsorganens 
genomförande och utveckling, ansvara för och utgöra jury för Uddevalla kommuns 
demokratipris samt att initiera demokratiprojekt. I verksamhetsberättelsen beskrivs vad 
som är gjort inom ramen för beredningens ansvarsområde under 2023.  

Andréa Kihl går igenom verksamhetsberättelsen på mötet samt presenterar 
sammanställningen över inkomna medborgarförslag 2022 och synpunkter 2023. 

Efter presentationen förs en diskussion i demokratiberedningen om medborgarförslag 
som inflytandekanal. Förslag lyfts om att se över förfarandet med medborgarförslag 
under året och hur det kan utvecklas.  

Sammanställningen av inkomna medborgarförslag 2022 och synpunkter 2023 föreslås 
skickas vidare till nämnderna för kännedom.  
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-02-07. 
Verksamhetsberättelse 2023 för demokratiberedningen. 
Sammanställning av inkomna medborgarförslag 2022 och inkomna synpunkter 2023. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna verksamhetsberättelsen 2023 för demokratiberedningen, 
 
att skicka vidare sammanställningen av inkomna medborgarförslag 2022 och inkomna 
synpunkter 2023 till nämnderna för information. 
  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 84 Dnr KS/2024:142 

Hemställan från samhällsbyggnadsnämnden om 
igångsättningsbeslut för investering Västerbron samt utökning 
av investeringsbudgeten 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har inkommit med hemställan om igångsättningsbeslut för 
investeringsprojektet Västerbron. 

I kommunfullmäktiges antagna flerårsplan 2024–2026 finns Västerbron som ett 
namngivet investeringsprojekt med en total investering om 8,0 mkr. 

En förstudie har färdigställts för Västerbrons ovansida och projektet planeras att gå in i 
nästa fas för projektering. I enlighet med kommunfullmäktiges beslut i samband med 
flerårsplanen och riktlinjer för investeringar hemställs om igångsättningsbeslut för 
projektering och genomförande av investeringsprojektet. 

Den totala kostnadskalkylen för investeringsprojektet är 10,3 mkr efter utförd förstudie.  

På grund av indexuppräkningar och nu kända förutsättningar överstiger 
investeringskostnaden 10% från tidigare investeringsram i flerårsplanen och 
Kommunfullmäktige ska därmed pröva investeringen på nytt. Den ökade 
investeringskostnaden på 2,3 mkr kr genererar ytterligare kapitalkostnad från 
kapitalkostnadsreserven med 130 tkr 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-13. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 20274-02-26 § 66. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-01-29. 
Sammanställning Kalkyler, Västerbron, daterad 2024-03-13. 
Tidplan Västerbron överbyggnad, daterad 2024-01-19. 
Skiss projekt Västerbron, daterad 2023-11-07. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att ge igångsättningsbeslut för investering Västerbron, 

att investeringsbudgeten för Västerbron utökas till 10,3 mkr, 

att utökad kapitalkostnad om 130 tkr för investeringen finansieras via 
kapitalkostnadsreserven. 

  

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 85 Dnr KS/2023:684 

Förfrågan om lån för finansiering av investeringar på Bohusläns 
museum 
Sammanfattning 
Bohusläns museum har inkommit med en förfrågan om möjligheten att ta upp en kredit 
hos Uddevalla kommuns internbank. Uddevalla kommun är en av stiftarna av 
Bohusläns museum vars lokaler har behov av underhåll, reparationer och uppgradering 
efter 40 år flitigt utnyttjande. 

Museets investeringsbehov beräknas uppgå till 65 mkr under de kommande tio åren och 
bedömningen är att behovet av kredit uppgår till totalt 50 mkr under perioden. 

Stiftarsamrådet har ställt frågan om möjligheten att söka lån via Uddevalla kommun, 
antingen via kommunens internbank eller för en bankkredit med kommunal borgen. 

Kommunens internbank har i uppdrag att samordna kommunkoncernens likvidflöden 
och att verkställa all extern upplåning, i syfte att optimera kommunkoncernens 
finansnetto med beaktande av risk och med en god intern kontroll. 

Uddevalla kommun har i senaste revideringen av kommunens finanspolicy möjliggjort 
för utlåning via internbanken till organisationer där kommunen har ’väsentligt 
inflytande’, vilket kommunen har i Bohusläns museum. Det innebär att Bohusläns 
museum kan utnyttja en kredit hos kommunens internbank, vilket leder till en låg risk 
och en lägre kostnad för museets investeringar i sin fastighet. 

Nyttjare av kredit i internbanken betalar en ränta, som motsvarar genomsnittsräntan på 
internbankens externa krediter plus ett administrativt påslag om 3 räntepunkter. Aktuell 
snittränta i januari 2024 uppgår till 2,14 procent. Räntan betalas månadsvis på den 
utnyttjade krediten under månaden. 

Kommunstyrelsen i Uddevalla kommun beslutar årligen om Bilaga A till kommunens 
finanspolicy, där kreditramar och det administrativa påslaget på räntekostnaden för 
respektive företag/organisation som omfattas av kommunens finanspolicy. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-13. 
Skrivelse från Bohusläns museum om förfrågan angående lån för finansiering av 
investeringar på Bohusläns museum. 
Protokoll från Bohusläns museum tillhörande förfrågan angående lån för finansiering av 
investeringar på Bohusläns museum. 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 85 forts. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att bevilja Bohusläns Museum en kreditram hos kommunens internbank om 50 mkr, 

att Bohusläns Museum betalar aktuell snittränta plus tre räntepunkter på utnyttjad kredit 
per månad.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 86 Dnr KS/2024:11 

Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte 
avgjorts den 29 februari 2024 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kap. 5 § 35 ska motioner och medborgarförslag beredas så att 
kommunfullmäktige eller nämnd kan fatta beslut i ärendet inom ett år från det att 
motionen eller medborgarförslaget väcktes i kommunfullmäktige. Om så inte har skett 
ska kommunfullmäktige få en redovisning av de motioner och medborgarförslag som 
inte har beretts färdigt. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska detta ske i april 
och oktober varje år. 

I förteckningar daterade 2024-02-29 framkommer att två motioner och två 
medborgarförslag är över ett år gamla.  

Redovisningen ska ses som en ögonblicksbild över för vad som gällde den 29 februari 
2024, motioner och medborgarförslag kan ha väckts eller avgjorts före det att 
kommunfullmäktige beslutar om redovisningen den 10 april 2024. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-03-11. 
Förteckning över motioner 2023-02-29. 
Förteckning över medborgarförslag 2023-02-29. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna redovisningen. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 87 Dnr KS/2023:398 

Revidering av Riktlinjer för ekonomisk ersättning till 
förtroendevalda, § 12 
Sammanfattning 
Ärendet har beretts av personalutskottet och kommunstyrelsen. På kommunfullmäktige 
2024-03-13 beslutades att ärendet skulle återremitteras med en minoritetsåterremiss 
med följande motivering: Ärendet behöver kompletteras med de domstolshandlingar 
som är bakgrunden till att majoriteten vill ändra kommunfullmäktiges riktlinjer samt 
avvakta kammarrättens beslut om prövningstillstånd. 

Av ”Riktlinjer för ekonomisk ersättning till förtroendevalda” Dnr 2020/00613 framgår 
av 12 § att ”Frågor om tolkning och tillämpning av dessa bestämmelser avgörs av 
Personalutskottet. Personalutskottet äger besluta om justering av arvodes- eller 
ersättningsbeloppen då det är skäligt med hänsyn till uppdragets art och omfattning.”  

De fasta arvodena framgår av Bilaga 2 ”Fasta arvoden, beloppsbilaga”. Av denna bilaga 
framgår hur många procent respektive uppdrag beräknas till. Procentsatsen ska 
multipliceras med inkomstbasbeloppet x 82 % för att få fram arvodesbeloppet. 
Procentsatserna varierar mellan 0 % och 130 % beroende på uppdrag. 

Oavsett om kammareten beviljas prövningstillstånd eller ej har personalutskottet som 
berett ärenden gjort bedömningen om att det finns behov att förtydliga riktlinjerna för 
att de ska fungera som avsett. Då det kan ha uppfattats otydligt att personalutskottet 
även får fastställa ersättningens omfattning för uppdrag vars värdering inte tidigare 
framgår av riktlinjerna. 

De efterfrågade domstolshandlingarna läggs till ärendet i form av domen från 
förvaltningsrätten som ej vunnit laga kraft och kommunens överklagande med begäran 
av prövningstillstånd hos kammarrätten. Den politiska majoriteten bedömer att någon 
ytterligare beredning inte behövs. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-14. 
Kommunens överklagande samt begäran om prövningstillstånd. 
Dom från Förvaltningsrätten gällande laglighetsprövning enligt kommunallagen, beslut 
om arvodesjuste. 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-03-13. 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2024-02-28, § 41. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-02-15. 
Personalutskottets protokoll 2024-01-29 § 3. 
Riktlinjer för ekonomisk ersättning till förtroendevalda. 
 
 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 87 forts. 

Yrkanden 
Ingmar Samuelsson (S), David Höglund Velasquez (V), Jarmo Uusitalo (MP) och 
Camilla Johansson:  
avslag 

Martin Pettersson (SD):  
bifall till förvaltningens förslag. 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Ingmar Samuelssons (S) 
med fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
förvaltningens förslag.  

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att revidera 12 § enligt följande:  

Frågor om tolkning och tillämpning av dessa bestämmelser avgörs av Personalutskottet. 
Personalutskottet har rätt att besluta om justering av arvodes- eller ersättningsbelopp 
(från och med noll procent och uppåt) samt i förekommande fall besluta om arvodesnivå 
för nytillkomna uppdrag då det är skäligt med hänsyn till uppdragets art och omfattning. 
Personalutskottet har också rätt att besluta i ärenden som gäller beräkning enligt § 14.  
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Skriftligreservation från Ingmar Samuelsson (S) som stöds av Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Centerpartiets ledamöter: 

Frågor som är av principiell art skall så långt det är möjligt avgöras i 
Kommunfullmäktige, där debatten är öppen för allmänheten. Vi yrkade därför avslag på 
förändringen av riktlinjer för ekonomisk ersättning. 
Ärenden om politiska arvoden berör människor i stor omfattning därför att politiker 
”bestämmer sina egna löner”. Då det är skattebetalarnas pengar vi hanterar så är det 
viktigt för trovärdigheten att processen sker öppet och ärligt. Att förändra reglerna så att 
nya arvoden och stora förändringar, bortom Kommunfullmäktiges kontroll, kan beslutas 
bakom stängda dörrar kommer att undergräva förtroendet för det politiska systemet. 
Att Personalutskottet kan göra mindre justeringar när ett uppdrag förändras är rimligt. 
Att Personalutskottet kan hitta på nya arvoden och oproportionerligt stora höjningar är 
direkt anstötligt. 

Maria Johansson (L) lämnar protokollsanteckning likalydande som Ingemar 
Samuelssons (S) med fleras reservation.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 88 Dnr KS/2024:87 

Underlag till budgetdialog 2025–2027 för kommunstyrelsen 
Sammanfattning 
Kommunledningskontoret har utifrån kommunstyrelsens fastställda förutsättningar tagit 
fram ett förslag till planeringsunderlag inför budgetdialogen gällande flerårsplan 2025–
2027. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-02-29. 
Planeringsunderlag för kommunstyrelsen 2025–2027. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna kommunledningskontorets planeringsunderlag för kommunstyrelsen som 
underlag till budgetdialog för flerårsplan 2025–2027,  

att insända kommunledningskontorets planeringsunderlag för flerårsplan 2025–2027 
som underlag till budgetdialogen 2024 till kommunledningskontorets 
ekonomiavdelning. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 89 Dnr KS/2024:83 

Medlemskap i Svinesundskommittén 
Sammanfattning 
Svinesundskommittén har inkommit med förfrågan om Uddevalla kommun önskar bli 
medlem i kommittén. 

Svinesundskommittén beskriver sig som ett politiskt samarbete mellan 14 norska och 
svenska kommuner, Västra Götalandsregionen och Østfold fylkeskommune. 
Organisationens gränsregionala uppdrag syftar till att minimera hinder mellan 
nationsgränserna och ge ökade möjligheter för invånare att jobba, driva företag och 
bidra till tillväxt över gränsen mellan Norge och Sverige. Strategi är att arbeta inom fyra 
utvalda fokusområden: blå och grön tillväxt, turism och gränsmöjligheter. 
Svinesundskommittén är en av tolv gränskommittéer med uppdrag från Nordiska 
ministerrådet.  

Medlemmar i kommittén får tillgång till ett gränsöverskridande politiskt forum, 
kontakter med norska kollegor inom förvaltning och näringsliv samt möjlighet att vara 
med i regionala utvecklingsprojekt över gränsen. 

Medlemsavgiften baseras på bland annat befolkningsstorlek och beräknas för Uddevalla 
bli omkring 100 tkr per år. Varje medlem utser en ledamot och en ersättare till styrelsen 
som sammanträder två gånger per år. Nästa möte i styrelsen hålls den 21 april vid vilket 
nya medlemsökningar kan prövas.  

Den politiska majoriteten förordar att Uddevalla kommun ansöker om medlemskap. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-01. 
Skrivelse från Svinesundskommittén 2024-02-01. 
Följebrev till skrivelse från Svinesundskommittén 2024-02-01. 
Stadgar för Svinesundskommittén. 
 

Yrkanden 
John Alexandersson (SD) nominerar Christer Hasslebäck (UP) som ledamot. 

Ingmar Samuelsson (S) nominerar Jarmo Uusitalo (MP) som ersättare. 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag samt föreslagna nomineringar 
och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslagen. 
 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 89 forts. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att ansöka om medlemskap i Svinesundskommittén. 

att finansiering ska ske via kommunstyrelsens övriga verksamhet, 

att nominera Christer Hasslebäck (UP) till ledamot och Jarmo Uusitalo (MP) till 
ersättare i styrelsen för Svinesundskommittén för mandattiden till och med årsstämman 
2027,  

att till ombud vid stämma med Svinesundskommittén välja Christina Nilsson (KD) för 
mandattiden till och med årsstämma 2025.  

    



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 90 Dnr KS/2023:678 

Avsättning till resultatutjämningsreserven i årsbokslut för 2023 
Sammanfattning 
Lagen om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) anger att det är obligatoriskt 
att upprätta en balanskravsutredning. Om kommunen redovisar ett underskott i 
balanskravsutredningen stadgar regelverket att underskottet ska regleras senast efter tre 
år. Under vissa förutsättningar är uppfyllda får kommunen i balanskravsutredningen 
möjligheten att utjämna intäkter över tid och därigenom få bättre förutsättningar att 
möta effekter av konjunkturvariationer. Det sker genom att kommunen inrättar en 
resultatutjämningsreserv, RUR, en förutsättning är att kommunfullmäktige har beslutat 
om riktlinjer för God ekonomisk hushållning samt har beslutat om riktlinjer för resultat-
utjämningsreserven. Uddevalla kommun har beslutat om riktlinjer för detta under 2023. 

Resultatutjämningsreserven är avsedd är att utjämna svängningar av intäkter över en 
konjunkturcykel. Det ska vara överskott under år av god utveckling av skatteintäkter 
samt utjämningsbidrag och/eller särskilda överskott i verksamhet som reserveras för 
resultatutjämning, eftersom syftet med utjämning är att åstadkomma en stabil 
verksamhet över konjunkturcykeln. 

Uddevalla kommuns årsredovisning för 2023 visar på ett positivt resultat om 114 mkr 
för den kommunala verksamheten. De kommande åren visar på stora utmaningar för 
den kommunala ekonomin. Kommunen föreslår en reservering av den del av årets 
resultat till den inrättade resultatutjämningsreserven (RUR). Lagen om kommunal 
bokföring och redovisning hur mycket av resultatet som kan reserveras till RUR. För 
2023 är det möjligt att reservera 55,7 mkr. 

Medlen i RUR kan disponeras vid en försämring av skatteunderlaget som påverkar 
skatteintäkter och utjämningsbidrag negativt. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-13. 
Uddevalla kommuns årsredovisning för 2023. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att reservera 55,7 mkr av 2023-års resultat i kommunens resultatutjämningsreserv. 

   

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 91 Dnr KS/2024:150 

Utökad checkkredit från 2025 för Uddevalla Omnibus AB 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige fastställer årligen ramar och limiter inom vilka Uddevalla 
kommuns internbank ska agera på externa marknader. Kommunstyrelsen fastställer 
årligen ramar för utlåning till varje enskilt koncernföretag, inklusive avgifter för 
utlåningen till bolagen för att likställa koncernföretagens lånekostnader med 
lånekostnaden för andra företag på samma marknad. Detta sker i det årliga beslutet om 
kommunens Finanspolicys Bilaga A, vilket normalt sker i juni inför kommande år. 

Uddevalla Omnibus AB har i upphandlingar tagit hem affärer vilka förutsätter 
investeringar i ett antal nya bussar. Bussarna har upphandlats och offerten visar på en 
investering om 212 mkr. Leverantörerna av bussar önskar att kommunen utfärdar ett 
lånelöfte till Uddevalla Omnibus AB. Det innebär att Uddevalla Omnibus AB:s kredit 
hos kommunens internbank behöver utökas med motsvarande nivå. För 2024 uppgår 
UOAB:s beviljade kredit till 70 mkr, vilken behöver utökas till 325 mkr inför 2025 då 
bussarna ska betalas. Den utökade krediten ryms innan fastställda ramar för kommunens 
externa upplåning i flerårsplanen för 2025 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-13. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att bevilja Uddevalla Omnibus AB en kredit hos kommunens internbank för 2025 om 
325 mkr. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 92 Dnr KS/2024:134 

Reviderad finansiering avseende gång- och cykelväg mellan 
Ammenäs och Sundsstrand 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 2017-03-29 att anslå medel (1 375 000 kr) för 
medfinansiering av Trafikverkets planläggningsprocess för gång-och cykelväg mellan 
Ammenäs och Sundstrand (väg 679) och 2019-01-30 att godkänna ett 
medfinansieringsavtal för produktion av gång- och cykelvägen mellan Ammenäs och 
Sundsstrand. Kommunens kostnader för produktionen beräknades vid tillfället till 7 400 
000 kr. Vidare beslutade kommunstyrelsen 2020-09-30 en revidering av 
medfinansieringsavtalet vilket innebar en ökad produktionskostnad för kommunen med 
225 000 kr. Kommunens totala medfinansiering beräknades därför till 9 000 000 kr. 
Eftersom projektet blivit försenat och fysiskt arbete inte påbörjats senast 2023-12-30 
behövdes också ett tillägg göras för att förlänga det beslutade medfinansieringsavtalet 
fram till 2024-12-31.  

Trafikverket har informerat kommunen om att upphandling av entreprenör är klart och 
byggstart är planerad våren 2024. Utifrån kända förutsättningar bedöms gång- och 
cykelvägen längs väg 679 vara färdigställt till årsskiftet 2024/2025. Kommunens 
medfinansieringskostnad för projektet bedöms enligt uppdaterad prognos från 
Trafikverket uppgå till 13 750 000 kr (inkl. indexuppräkning samt marginalpåslag enligt 
avtal) vilket innebär en kostnadsökning med 4 750 000 kr jämfört med tidigare prognos. 
Det exakta medfinansieringsbeloppet blir känt först efter att anläggningen står klart. 
Trafikverket äger och ansvarar för GC-vägens framtida drift- och underhåll. 

Enligt gällande redovisningsprinciper kan kommunen ta upp bidrag till infrastrukturella 
investeringar som en investering vilken avskrivs med ett enhetligt årligt belopp under 
25 år. Avskrivningskostnaden kommer att hanteras inom KS övrigt befintliga 
budgetram. 

Väsentliga förändringar för en investering (avsättning) som bedöms uppgå +/- 10 % ska 
underställas nämnden.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-02-27. 
Medfinansieringsavtal Trafikverket – Uddevalla kommun (KS/2019:31). 
Tillägg till medfinansieringsavtal Trafikverket- Uddevalla kommun, undertecknad 
2023-11-22. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att i kommande budgetarbete avsätta medel med ytterligare 4 750 000 kr vilket 
upplöses med ett årligt enhetligt belopp under 25 år.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 93 Dnr KS/2024:137 

Uppföljning av sociala investeringsprojektet 2023, tidiga 
samordnade insatser, TSI 
Sammanfattning 
I februari 2021 beviljades sociala investeringsmedel till det förvaltningsövergripande 
utvecklingsarbetet mellan Barn- och utbildningsnämnden och Socialnämnden -Tidigt 
samordnade insatser (TSI). Syftet med projektet är att nå barn och unga i riskzon för 
socialt utanförskap i ett tidigt skede genom att utveckla en förvaltningsövergripande 
samverkan där nya arbetssätt som ökar förutsättningarna för måluppfyllelse i skolan och 
trygga uppväxtvillkor skapas. Viktiga projektmål är att utveckla organisation, arbetssätt 
och arbetsmetoder för detta. Arbetet med syftet sker på strategisk och operativ nivå.  

I 2022 års uppföljning synliggjordes brister på den strategiska nivån. Det resulterade i 
extra möten med styrgrupp och kommunledning för att skapa en tydlig handlingsplan. 
Bedömningen är att det strategiska arbetet tagit fart, framförallt genom att skapa och 
implementera en förvaltningsövergripande samverkansstruktur med mål och mandat.  
Under 2023 har TSI-teamet Magneten arbetat intensivt med att skapa arbetsmetod som 
skall möta barn som är i behov av tidiga samordnade insatser. Genom att pröva 
metodens olika delar i direkta elevärenden har både framgångsfaktorer och utvecklings-
behov identifierats. Dialogmöten mellan Magneten och skolornas elevhälsoteam har lett 
till stärkt samarbete. Utökningen från två till sex pilotskolor har inneburit positiva 
effekter för lärande och utveckling av metod, då skolorna haft olika utgångslägen. 

Att arbeta med tidigt samordnade insatser ligger helt i linje med den nya 
socialtjänstlagen och skollagens nya skrivningar om samverkan som trädde i kraft i juli 
2023. Arbetet framåt kommer fokusera på att fortsatt hålla i uppbyggda strukturer för 
samverkan och på att skapa förutsättningar för implementering av arbetet inom ramen 
för ordinarie verksamhet.  
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-05. 
Årsrapport 2023. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna uppföljning av sociala investeringsprojektet 2023, tidiga samordnade 
insatser, TSI. 

   

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 94 Dnr KS/2023:413 

Utförande av samhällsorientering för nyanlända i Fyrbodal 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-29 § 326  

att Uddevalla kommun ska fortsätta att bedriva insatsen Samhällsorientering, 
finansierad av det statsbidrag som avses för denna insats, den så kallade 
etableringsschablonen  

att Uddevalla kommun ska ta fram ett nytt samverkansavtal Samhällsorientering, för 
samverkande kommuner i Fyrbodal med start år 2024 

Samverkansavtalet är nu klart för godkännande av kommunstyrelsen. Som bilaga ligger 
även Uddevallas timplan över de 100 timmar som en kurs i samhällsorientering ska 
innehålla. Samverkansavtalet ersätter nuvarande samverkansavtal med Fyrbodals 
kommunalförbund. Avtalstid är 2024-06-01 – 2025-12-31. Avtalet förlängs sedan två år 
i taget. Uppsägningstid av avtalet är sex månader. Samverkansavtal skrivs med varje 
enskild kommun. 

Det pågår en utredning om en obligatorisk ”Sverigekurs” som ska ersätta nuvarande 
Samhällsorientering (SO). Utredningen ska vara klar den 21 februari 2025. Orsak till 
utredningen är att SO inte varit likvärdig och enhetlig i landet. Det finns önskemål om 
att ha en tydligare statlig styrning med höjda krav. Inriktningen till utredningen är att 
kursen ska förläggas på Komvux för att få ett enhetligt och kvalitetssäkrat innehåll med 
större möjlighet för statlig tillsyn och kontroll. Beroende på vilka beslut som sedan 
kommer att fattas, så kommer samverkansavtalet att skrivas om så det överensstämmer 
med förändringar i lag och förordning. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-02-22 
Uddevalla kommuns Samverkansavtal Samhällsorientering 
Uddevalla kommuns timplan Samhällsorientering 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna Uddevalla kommuns Samverkansavtal Samhällsorientering. 

   

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 95 Dnr KS/2024:141 

Bestämmelser för tjänstefordon i Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Bestämmelser för tjänstefordon upprättades och antogs av kommunstyrelsen 27 februari 
2001, § 30 och reviderades senaste den 29 augusti 2012, § 219.  

Det har skett betydande ansvarsförändringar sedan revideringen 2012. Ansvar för 
kommunens ägande och skötsel av tjänstefordon är nu delegerat till 
samhällsbyggnadsnämnden i reglementet och det har sedan 2016 etablerats en specifik 
fordonsverksamhet inom samhällsbyggnadsförvaltningens ansvar.  

Ärendet har beretts av samhällsbyggnadsnämnden som tagit fram förslag på beslut till 
kommunstyrelsen. Eftersom ansvaret har övergått från kommunstyrelsen till 
samhällsbyggnadsnämnden bör de även bestämmelsen antas av 
samhällsbyggnadsnämnden.  

Revideringen omfattar i huvudsak uppdateringar och förtydliganden om 
samhällsbyggnadsnämndens och samhällsbyggnadsförvaltningens ansvar. 
Fordonsparken behöver också vara robust för en god krisberedskap, vilket innebär att 
förändringar gjorts från tidigare miljökrav i bestämmelserna. 

Följande tillägg har gjorts för att skapa tydligare styrningsprinciper för inköp, innehav 
och utfasning av fordon: 

• Kommunen ska i sitt fordonsbestånd sträva efter att ha få bilmodeller som också 
är resurseffektiva. 

• Samnyttjande av fordon ska eftersträvas. 

• Av ekonomiska skäl samt miljö- och trafiksäkerhetsskäl behöver 
tjänstefordonens livslängd i kommunens fordonspark begränsas.  

• Fordonsparken ska vara robust för att hålla en god krisberedskap, exempelvis 
genom att minska sårbarheten gällande drivmedel. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-12. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag § 65, daterat 2024-02-26. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-30. 
Förslag till reviderade bestämmelser för tjänstefordon i Uddevalla kommun, 2024-01-
31. 
Gällande bestämmelser för tjänstefordon i Uddevalla kommun, senast reviderade och 
antagna 2012. 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 95 forts. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att återsända ärendet till samhällsbyggnadsnämnden för antagande, 

att upphäva Bestämmelser för tjänstefordon i Uddevalla kommun antagen 2021 §30, 
från och med när samhällsbyggnadsnämnden har antagit ny Bestämmelser för 
tjänstefordon i Uddevalla kommun. 
 

Protokollsanteckning 
Jarmo Uusitalo (MP) lämnar en protokollsanteckning som stöds av 
Socialdemokraternas, Centerpartiets och Vänsterpartiets ledamöter och ersättare:  
 
Oppositionen anser att kommunens fordonsflotta bör bestå av fordon som drivs på olika 
fossilfria drivmedel. Ska vi lyckas med miljö- och klimatarbetet måste vi låta styrkorna 
och svagheterna hos olika fossilfria alternativ komplettera varandra. Till detta bör vi 
komplettera begreppet resurseffektivitet med en totalkostnadsanalys för att kunna göra 
långsiktigt ekonomiskt kloka val. Avslutningsvis anser vi att kommunen även bör ha en 
tydlig plan för hur vi kan minska kommunens bilberoende och där det är möjligt att 
ersätta tjänstebilar med tjänstecyklar. 
 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 96 Dnr KS/2024:132 

Svar på skrivelse från kommunens revisorer om 
internkontrollarbete 
Sammanfattning 
Kommuns revisorer har inkommit med en skrivelse till kommunstyrelsen daterad 2024-
02-23 om kommunens internkontrollarbete. 

När det gäller kommunens arbete med internkontroll är kommunledningskontoret i färd 
med att ta fram förslag på en ny hantering. Detta arbete förväntas vara klart under året. 
Det torde också innebära att styrdokumentet för intern kontroll i Uddevalla kommun 
behöver revideras. I samband med en sådan revidering finns också möjligheter att bland 
annat förtydliga delar som revisorerna lyfter fram i sin skrivelse. De förslag som 
kommer att läggas fram kommer att ta sin utgångspunkt i det som framkom i den 
omvärldsbevakning som gjordes under 2023. Detta redovisades översiktligt i 
uppföljningen av nämndernas genomförda granskningar för 2023 (dnr KS/2023:674, KS 
möte den 28 februari 2024. Revisorerna har tagit del av detta ärende.  

Kommunledningskontoret pekade där ut ett flertal utvecklings/förbättringsområden, bl a 
integrera internkontrollen i ordinarie planerings- och uppföljningsprocesser, tydliggör 
att internkontrollen är en del av det samlade styr- och ledningssystemet och arbeta 
mycket mer med riskidentifiering och risk- och väsentlighetsanalyser. En involvering av 
politiken – särskilt när det gäller riskidentifiering – rekommenderas också liksom att 
nämnderna ska arbete i ett gemensamt IT-stöd.      

När det har bestämts hur de nya arbetsformerna kommer att se ut kommer också de 
frågor som kommunens revisorer har framställt att bli besvarade.  

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-07. 
Skrivelse från kommunens revisorer om kommunens internkontrollarbete, 2024-02-23. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att som svar till revisorerna lämna ovanstående. 

   
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 97 Dnr KS/2023:645 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning, avsnitt 
personal 
Sammanfattning 
Ett förslag till revidering av avsnittet kommunövergripande personalärenden i 
kommunstyrelsens delegationsordning är framtaget. Förslaget innehåller ändringar och 
tillägg som dels innebär ett nytt krav på samråd med förhandlingschefen vid 
lönesättning av kommundirektör, förvaltningschef, avdelningschef samt medarbetare 
med lön över 0,8 inkomstbasbelopp, dels tillförs en delegation om 
förhandlingsuppgörelse som medför kostnader för arbetsgivaren. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-13. 
Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen, avsnitt 
kommunövergripande personalärenden. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta förslaget till revidering av kommunstyrelsens delegationsordning, avsnitt 
kommunövergripande personalärenden. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 98 Dnr KS/2024:10 

Prognosrapport februari 2024 
Sammanfattning 
Prognosrapporten görs två gånger om året och är ett komplement till de övriga fasta 
ekonomiska rapporterna och innehåller väsentlig information av betydelse för 
ekonomin. Syftet är att ytterligare förbättra kontrollen över ekonomin och inspirera till 
fördjupande analyser om resultaten ger anledning till det.  

För år 2024 har kommunen ett budgeterat resultat på 6,6 mkr. Under hösten 2023 
gjordes en första ekonomisk prognos för 2024 som visade en budgetavvikelse på -60,9 
mkr. Kommunstyrelsen beslutade då att uppmana nämnderna att vidta allmän 
återhållsamhet och att avvakta prognosrapporten per sista februari 2024 för att ta 
ställning till eventuella vidare åtgärder om februariprognosen föranleder det. Den 
prognos som nu har sammanställts för kommunen är bättre än höstens prognos, men 
visar ändå ett negativt resultat på -18,8 mkr till följd av höga pensionskostnader. 
Avvikelsen mot budgeterat resultat uppgår därmed till -25,4 mkr. Nämndernas 
sammanlagda prognos uppgår till -1,5 mkr. Det är socialnämnden och 
samhällsbyggnadsnämnden som visar underskott, dessa är dock under gränsen för när 
kommunstyrelsen ska informeras om åtgärder.  

I och med det prognostiserade negativa resultatet behöver kommundirektören och dess 
ledningsgrupp under april se över vad som kan göras för att begränsa kommunens 
underskott. I samband med delårsbokslut april görs en ny bedömning av årsprognosen, 
om den visar ett sämre resultat bör åtgärder tas fram och redovisas till 
kommunstyrelsen.  

Om det uppvisas ett negativt resultat vid slutet av 2024 skulle kommunen eventuellt 
kunna använda medel från Resultatutjämningsreserv (RUR). Under 2023 tog 
kommunfullmäktige beslut om riktlinjer för RUR. På kommunstyrelsens sammanträde i 
mars behandlas ärende kring reservering av medel till RUR, där det föreslås att 55 mkr 
ska reserveras. Om kommunstyrelsen tar beslut enligt förslag kan RUR vara ett sätt att 
hantera ett underskott för 2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-11. 
Prognosrapport februari 2024. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna prognosrapport februari, 

att uppmana nämnderna fortsätta vidta allmän återhållsamhet, 

att avvakta prognosen i delårsbokslut april för eventuella vidare åtgärder.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 99 Dnr KS/2023:681 

Ansökan om sponsring från Destination Uddevalla för 
evenemangen Hamnfest, Uddevallakalaset, Ljusinvigning och 
Gammaldags jultorg 
Sammanfattning 
Destination Uddevalla har inkommit med ansökan om sponsring om 405 tkr för att 
arrangera Hamnfest i juni, Uddevallakalaset i juli, Ljusinvigning i november och 
Gammaldags jultorg i december.  

Destination Uddevalla är en ideell förening vars medlemmar främst är företag och andra 
föreningar samt Uddevalla kommun. Kommunen erlägger sedan 2013 en årlig 
medlemsavgift till föreningen på 2,4 mkr. Medlemsavgiften från kommunen utgör 
föreningens största intäktskälla och ska bidra till att täcka kostnader för föreningens 
verksamhet och arrangemang. Avgiften har inte räknats upp sedan start och för att 
genomföra framför allt ovan nämnda evenemang har föreningen utöver avgiften sedan 
några år tillbaka erhållit sponsring om ca 400 tkr efter årliga beslut i kommunstyrelsen. 

Evenemangen som sponsringsansökan grundar sig på är uppskattade av 
kommunmedlemmar och besökare och är viktiga för Uddevalla centrum. Kommunens 
och hela kommunsektorns ekonomiska situation år 2024 är bekymmersam. Samtidigt 
har den politiska majoriteten beslutat att utreda en överföring av de kommunala 
besöksnäringsresurserna till ett bolag vilket kan komma att påverka kommunens 
framtida engagemang i föreningen.  

Destination Uddevalla har byggt upp ett eget kapital i föreningen om drygt 700 tkr 
t.o.m. 2023. Med anledning av kommunens ekonomiska läge och den politiska 
inriktningen om framtida organisering föreslås att föreningen genomför de planerade 
evenemangen inom ramen för det egna kapitalet. Dvs att om det uppstår ett negativt 
resultat för helåret 2024 föreslås underskottet täckas med eget kapital.  

Motiverat av evenemangens betydelse föreslås dock att kommunstyrelsen ställer ut en 
garanti om 405 tkr i det fall det egna kapitalet inte skulle vara tillräckligt och därmed 
äventyra evenemangens genomförande. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-15. 
Ansökan om sponsring från Destination Uddevalla för evenemangen Hamnfest, 
Uddevallakalaset, Ljusinvigning och Gammaldags jultorg 2024. 23-12-21. 
Budget och beskrivning av evenemang tillhörande ansökan om sponsring från 
Destination Uddevalla. 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 99 forts. 

Jäv  
Gösta Dahlberg (M) meddelar jäv och ersätts av John Alexandersson (SD). 
Ingmar Samuelssons (S) meddelar jäv och ersätts av Anna-Lena Heydar (S). 
 

Yrkanden 
Anna-Lena Heydar (S):  
bifalla ansökan från Destination Uddevalla med 405 tkr för 2024 för att genomföra 
uppräknade arrangemang, vilka utförs på uppdrag av Uddevalla kommun.  

Martin Pettersson (SD):  
bifall till förvaltningens förslag. 

Jarmo Uusitalo (MP), Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V):  
bifall till Anna-Lena Heydar (S) yrkande. 

 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Anna-Lena Heydars (S) 
med flera yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens 
förslag.  

Omröstning begärd.  
kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning:  
Ja-röst: förvaltningens förslag. 
Nej-röst: Anna-Lena Heydars (S) med flera yrkande. 

Med åtta ja-röster och sju nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt förvaltningens 
förslag.  
 

Omröstningsresultat 
Med åtta ja-röster och sju nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Ja-röst Nej-röst 
Martin Pettersson (SD) Anna-Lena Heydar (S) 
Niklas Moe (M) Annelie Högberg (S) 
Camilla Josefsson (M) Stefan Skoglund (S) 
John Alexandersson (SD) Robert Wendel (S) 
David Sahlsten (KD) David Höglund Velasquez (V) 
Mattias Forseng (SD) Jarmo Uusitalo (MP) 
Christer Hasslebäck (UP) Camilla Johansson (C) 
Ann-Charlott Gustafsson (UP)  

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 99 forts. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att garantera medel upp till 405 tkr för att säkerställa arrangemangens genomförande 
om föreningen visar ett negativt resultat 2024, som inte kan täckas av eget kapital. 
 

Protokollsanteckning 
Maria Johansson (L) ställer sig bakom Anna-Lena Heydars (S) med flera yrkande 
genom en protokollsanteckning.  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 100 Dnr KS/2024:166 

Uddevalla kommuns mottagande av författare/konstnär 
anvisad av ICORN 
Sammanfattning 
Uddevalla kommun deltar sedan 2016 i The International Cities of Refuge Network, 
ICORN. Deltagande i nätverket innebär att kommunen kan erbjuda en författare eller 
kulturarbetare som av ICORN bedömts som hotad på grund av sitt kulturutövande i sitt 
hemland, möjlighet att vistas i kommunen under en period. Nätverket väljer ut en 
lämplig kandidat. Kommunen förbinder sig därefter att stå för personen och dennes 
eventuella familjs uppehälle under en period om vanligen två år. 

Kommunstyrelsens ordförande beslutade i juli 2023, med stöd av delegation om 
brådskande ärenden att meddela ICORN att Uddevalla kommun inte har för avsikt att ta 
emot någon författare eller konstnär anvisad av nätverket. Beslutets motiv var att 
underlätta för ICORN:s planering av fördelning av aktuella fristadspersoner. 

Kommunstyrelsens ordförande beslut överklagades. Beslutet upphävdes av 
förvaltningsrätten i februari 2024. Kommunen har begärt prövningstillstånd i 
kammarrätten och yrkar att förvaltningsrättens beslut ska undanröjas. Processen kan 
således dra ut på tiden och för att undanröja eventuella oklarheter gentemot ICORN 
kring beslutets giltighet föreslår kommunstyrelsens ordförande att ett nytt beslut, 
likalydande med det tidigare delegationsbeslutet, fattas av kommunstyrelsen vid ett 
sammanträde. Förslaget motiveras av att mottagande av fristadspersoner inte ryms inom 
den kommunala kompetensen då flyktingmottagande är en statlig angelägenhet. 
Kommunen bör därför inte träffa egna överenskommelser gällande mottagande utöver 
den process som normalt gäller för personer i behov av skydd. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-12. 
Kommunstyrelsens ordförandes delegationsbeslut 2023-07-05. 
 

Yrkanden 
Anneli Högberg (S), David Höglund Velasquez (V) och Camilla Johansson (C):  
avslag på förvaltningens förslag. 

David Sahlsten (KD), Martin Pettersson (SD):  
bifall till förvaltningens förslag. 
  

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 100 forts. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Anneli Högberg (S) med 
fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget.  

Omröstning begärd.  
kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning:  
Ja-röst: förvaltningens förslag. 
Nej-röst: och Anneli Högberg (S) med fleras avslagsyrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 8 ja-röster och 7 nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt förvaltningens förslag. 
 
Ja-röst Nej-röst 
Martin Pettersson (SD) Ingemar Samuelsson (S) 
Niklas Moe (M) Annelie Högberg (S) 
Camilla Josefsson (M) Stefan Skoglund (S) 
Gösta Dahlberg (M) Robert Wendel (S) 
David Sahlsten (KD) David Höglund Velasquez (V) 
Mattias Forseng (SD) Jarmo Uusitalo (MP) 
Christer Hasslebäck (UP) Camilla Johansson (C) 
Ann-Charlott Gustafsson (UP)  

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att meddela The International Cities of Refuge Network, ICORN, att Uddevalla 
kommun tills vidare ej har för avsikt att ta emot någon författare eller konstnär anvisad 
av nätverket.  
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Skriftligreservation från Annelie Högberg (S) som stöds av Socialdemokraternas, 
Vänsterpartiets, Centerpartiets och Miljöpartiets ledamöter:  
 
ICORN är inte en flyktingorganisation, det är en misstolkning, det handlar om att stå 
upp för yttrandefrihet och demokrati genom att ta emot en fristadsperson. Kammarrätten 
i Sundsvall, har efter en överklagan 2015 lagligt godkänt att en kommun som Gävle får 
ge skydd för hotade kulturarbetare/ journalister via nätverket ICORN.  
Vi vill också påpeka att det är Uddevalla kommun som väljer vilka fristadspersoner vi 
kan ta emot och när vi kan ta emot dem, inte ICORN. Delegationsbeslutet i juli 2023 
var ett så kallat brådskande ärende, vilket visat sig istället bli förlängt, det har nu gått 8 
månader.  
Att inte tidsbegränsa beslutet underlättar inte för ICORN och regionen, tvärtom det 
kommer försvåra samarbetet och blir otydligt vad som gäller.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 100 forts. 

I dessa oroliga tider då vi dagligen matas med nyheter om länder som stryper 
yttrandefriheten för sina medborgare, så kan vi i Uddevalla genom att fortsätta ta emot 
fristadspersoner visa omvärlden att vi är en stad som står upp för yttrandefrihet och 
mänskliga rättigheter.  
Detta är tyvärr ingen viktig fråga för den nuvarande politiska majoritet som tydligt gång 
på gång visar att de missbrukar de demokratiska spelreglerna. Socialdemokraterna i 
Kommunstyrelsen. 
 
Maria Johansson (L) lämnar likalydande protokollsanteckning som Annelie Högberg 
(S) med fleras reservation. 
 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 101 Dnr KS/2024:2 

Redovisning av delegationsbeslut 
Sammanfattning 
I förteckningarna redovisas de delegationsbeslut som har fattats åt kommunstyrelsen 
vägnar under perioden 2024-02-19 – 2024-02-18. 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-19. 
Förteckning över delegationsbeslut, kommunstyrelsen 2024-02-20 – 2024-02-18. 
Förteckning över delegationsbeslut Miljö, 2024-02-19 – 2024-02-18. 
Förteckning över delegationsbeslut, Bygg 2024-02-19 – 2024-02-18. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna redovisningen av delegationsbeslut. 

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 102 Dnr KS/2024:3 

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen mars 2024 
   

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga anmälningsärenden i förteckning daterad 2024-01-24 till handlingarna.  

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 103 Dnr KS/2024:4 

Information från kommunstyrelsens ordförande samt från 
Fyrbodal 2024 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens ordförande informerar om bland annat följande: 

• Medlemssamråd med Räddningstjänstförbundet mitt Bohuslän. 

• Deltagit på de kommunala råden. 

• Årsmöte för ett enat Bohuslän på Ulkeröds Gård i Hedekas. 

• Näringslivsdag i Agnebergshallen med över 600 besökare. 

• Gruppelarträff med info om bla. Statsutveckling och ekonomi. 
 

Christer Hasslebäck (UP) informerar från Fyrbodals kommunalförbund. 
• Nästa möte 2024-03-28 med bla. position paper, kriminalvårdsanstalt i Åmål, 

utbyggnad västra hamnen på agendan. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

att notera informationen. 

  

 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-03-27 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 104 Dnr KS/2024:59 

Information från kommundirektören samt 
stadsutvecklingsprojekten 2024 
Sammanfattning 
Kommundirektören och projektchef stadsutveckling informerar om bland annat 
följande: 

Organisationsschema för kommunen. 

• Per Bäckström går i pension i april 

• Malin Krantz blir ny VD i UUAB från maj. 

• Gått ut med en annons som biträdande kommundirektör och 
verksamhetsansvarig för kommunledningskontoret. 
 

Projektchef Per Bäckström informerar om bland annat följande: 

• Västra hamnen, träffa Fyrbodals direktionen. 

• Kulturen i centrum går enligt plan. 

• Rimnersbadet. 

• Södra Å-staden. 

• Kammarättens nekande av prövningstillstånd för överklagan av 
Ljungskileskolan. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att notera informationen. 
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